
Referat fra møde i Samsø Kommunes Billedkunstråd 14.09.2022  

 

Deltagere Mie Petri Lind, Robert Rasmussen, Hanne Korsby, Johann Kauth, 

Tanja Nellemann Kruse, Adam Fenton 

Fraværende Hanne Matthiesen 

Ordstyrer/referent Mie Petri Lind / Sarah Heiberg Sestrup 

Mødested Mødelokale 1, Søtofte 10 

 

 

Pkt. 1 – Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

 

Pkt. 2 – Gennemgang af økonomi 

 

Økonomien blev gennemgået. 

 

 

Pkt. 3 – Igangværende og kommende projekter 

 

Status og foreløbig evaluering af Jens Settergren-udstilling 

• God proces og godt samarbejde.  

• Positiv respons fra besøgende.  

• I forbindelse med nedtagning kunne det være spændende at invitere Jens til at holde et 

foredrag, hvor Samsø Skole efterfølgende kunne besøges. Mie undersøger, om det kan 

lade sig gøre.  

 

Status på Tidselkorridorerne 

• Er blevet etableret.  

• Johann er blevet kontaktet af Anne Dyhr. Vil lave et tidsskrift, hvor hun vil invitere 

forskellige kunstnere til at bidrage.   

• Det besluttes at kontakte Lotte Buur med henblik at mødes og se Tidselkorridorerne. 

Tanja tager kontakt.  

 

Status på Knud Viktor-udstilling (herunder praksis omkring lån af lokale malerier) 

• Kurator og udstillingskoordinator er blevet involveret i projektet. 

• Fundraising er i gang. 



• Udstillingen forløber fra 2/6-31/8 2023. 

• Der er modtaget henvendelse fra en borger, som er i besiddelse af to værker af Knud 

Viktor, og som hun gerne vil låne ud.  

• Måske kunne der laves et katalog over Knud Viktors billeder på Samsø?  

• Der skal udarbejdes pressemeddelelse samt annonce til Samsø Posten omkring 

eftersøgning af værker af Knud Viktor.  

• Link til artikel af Jesper Tang ‘Det mærkelige er, at det er mærkeligt’ : 

https://seismograf.org/dmt/68/03/det-maerkelige-er-det-er-maerkeligt  

• Kunne det overvejes at samarbejde med andre aktører på øen, som laver aktiviteter i 

sommeren 2023? Fx Samsø Festival eller Samsø Kunstforening.  

 

Kunstforedrag 

• Der er taget kontakt til KunstØ, men mødet er blevet udskudt.  

• Billedkunstrådet har afviklet foredrag i Samsø Biograf. Stor succes med 60-70 deltagere. 

Det fungerer godt, at afvikle foredrag i biografen.  

• Foredrag i relation til Knud Viktor afvikles i løbet foråret.  

• Andre mulige emner:  

Vilhelm Lundstrøm. 

Morten Søndergaard. 

Space Poetry.  

Alex Mørch. 

 

 

 

Pkt. 4 – Lys i mørket – skal vi bidrage?  

Projektet blev præsenteret. På grund af allerede stor tilslutning til projektet besluttes det, at 

Billedkunstrådet ikke bidrager til projektet.  

 

 

Pkt. 5 – Nyt fra Den Kulturelle Styregruppe 

 

Der har været møde i den kulturelle styregruppe, hvor en ny rutine for udstilling blev truffet. 

 

Der skal være fire årlige udstillinger: En kulturhistorisk udstilling (kurateret af 

Museumsforeningen og Bibliotekets brugergruppe), en udstilling med lokale kunstnere (kurateret 

af en repræsentant fra Billedkunstrådet + KOKS), en udstilling initieret af Billedkunstrådet samt 

en udstilling baseret på indkomne ansøgninger.  

 

Tanja og Adam vil gerne deltage som repræsentanter fra Billedkunstrådet i forhold til kuratering 

af udstilling med lokale kunstnere.  

https://seismograf.org/dmt/68/03/det-maerkelige-er-det-er-maerkeligt


 

 

 

Pkt. 6 – Ansøgning til Statens Kunstfond, frist 27.10.2022 

 

Mie laver udkast til en ansøgning, som kvalificeres af rådets medlemmer.  

 

 

 

Pkt. 7 – Høringssvar vedr. tilbud om indkøb af skulptur 

 

Billedkunstrådet kan ikke anbefale indkøb af skulpturen. Billedkunstrådet vurderer, at værket 

ikke har høj nok kunstnerisk kvalitet og ikke er egnet til placering på Samsø.  

 

 

Pkt. 8 – Eventuelt 

 

• Det besluttes, at følgende tilføjes til Billedkunstrådets side på kommunens hjemmeside: 

Har du et projekt, som du kunne tænke at samarbejde med Billedkunstrådet om, er du 

altid velkommen til at kontakte os.  

• Muligheden for at udgive en årsberetning blev drøftet.  

• Et kunstatlas blev drøftet. 

• Det blev drøftet at skabe en kunstsamling i Samsø Kommune.  

• Hanne Korsby vælges til næstformand for Billedkunstrådet.  

• Billedkunstrådets mailadresse blev drøftet. Der arbejdes på en løsning.  

• KunstØ 2022 blev drøftet. Mange spændende ting. Nye og forfriskende måder at vise og 

formidle kunst på.  

• Næste møde finder sted onsdag den 7/12 klokken 12.30 til 15.30. Evt. med julefrokost.  

 

 

 

 


